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Ministrul Agriculturii: Decizia de a continua proiectul Casei de Comert ‘Unirea’

depinde de concluziile anchetelor derulate. Schema de ajutor de stat a fost facuta în

scop propagandistic

Decizia de continua proiectul Casei de Comert Agroalimentar "Unirea" depinde de concluziile anchetelor

care se desfasoara în prezent si de cât de realista este aceasta schema de ajutor prin care statul a încercat

sa-i ajute pe micii producatori, a declarat, miercuri, ministrul Agriculturii, Adrian Oros, precizând însa ca

în opinia sa proiectul este gresit din punct de vedere conceptual. 

"Decizia de a continua va depinde de concluziile anchetelor respective si de cât de realista este aceasta schema de

ajutor prin care statul a încercat sa-i ajute pe cei mai mici sa îsi vânda marfa, dar, în opinia mea, conceptual este

gresit. A fost facut doar în scop propagandistic fara se se gândeasca efectiv la consecinte si la ceea ce se va

întâmpla în pasul doi. În ceea ce priveste magazinele deschise, vor decide cei din Consiliul de Administratie (CA),

pentru ca este foarte delicat ca eu sa intervin pâna nu am niste concluzii foarte clare atât din partea celor care au

început deja anchetele, dar si din partea celor din CA. În prima zi când am venit, cei din CA s-au grabit sa îmi

spuna ca magazinele sunt niste butaforii si ca acolo se întâmpla lucruri cu iz penal de care ei doreau sa se

delimiteze. Chiar cei care pastoreau Casa Unirea", a subliniat Oros într-o conferinta de presa, întrebat daca va

continua proiectul Casei Unirea, lansat în mandatul lui Petre Daea.

Ministrul Agriculturii Oros a precizat ca la ora actuala la Casa Unirea exista o ancheta în curs, fiind doua dosare

care au plecat spre institutiile abilitate pentru anchetarea faptelor incriminate.

"Acolo înca exista o problema privind gestionarea acestui proiect, jumatate din CA a plecat si am fost nevoiti sa

înlocuim CA-ul. (...) Cei din CA spun ca cei din Executiv au achizitionat si-au dat un avans de aproape un milion

de euro pentru un depozit si o livada si aceasta achizitie nu a fost facuta cu acordul celor din CA. Apoi au alocat

700.000 de lei pentru un eveniment politic din banii Casei. Practic, doar 6% din cifra de afaceri a Casei Unirea s-a

referit la activitatea cu producatorii mici carora le era destinata aceasta entitate. Eu am spus de la început ca nu am

crezut în conceptul acestei case, pentru ca, în momentul în care statul intra si din arbitru devine jucator pe piata si

avantajeaza doar pe unii jucatori de pe teren, totul se da peste cap", a spus el.

În opinia sa, produsele luate la vânzare în magazinele Casei s-au luat doar de la unii producatori, care ulterior au

devenit intermediari, pentru ca în momentul în care nu mai aveau marfa acestia luau de la producatorii care nu

aveau accces în magazinele Unirea si astfel deveneau intermediari.

"Şi aceste aspecte sunt cercetate. Ideea de baza de la care s-a plecat a fost una generoasa - si anume de a-i ajuta pe

cei multi si mici care nu reusesc sa îsi vânda produsele, dar solutia corecta si realista era sa-i ajuti, sa-i încurajezi

sa intre în cooperative, în hub-uri. Asta este atitudinea pe care statul trebuie sa o aiba. (...) Ei, în schimb, au facut

multe alte achizitii care nu aveau legatura cu obiectul de activitate. Ei trebuiau sa faca Bursa de Peste si 400 de

piete volante. Nu era în obiectul de activitate sa faca magazine, dar obiectivele le-au schimbat pe parcurs. Casa

Unirea este o problema importanta, dar nu cea mai importanta pe care o avem acum", a mentionat oficialul

MADR.

Casa de Comert Agroalimentar "Unirea" a deschis anul trecut doua magazine, unul în Sibiu si unul în Bucuresti,

din lantul de 60 anuntate initial, pentru vânzarea produselor traditionale provenite de la micii producatori români

propuse a fi deschise în acest sistem.

Legat de Bursa de Peste, seful MADR a subliniat ca ea functioneaza în prezent si se încearca salvarea proiectului

pentru a nu pierde sumele alocate din fondurile europene.
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Pe 7 noiembrie, ministrul Agriculturii a dispus Corpului de control efectuarea unei verificari de fond asupra

întregii activitati a Casei de Comert pentru produse agroalimentare Unirea SA, în conditiile în care membrii

Consiliului de Administratie au semnalat "grave probleme privind modul de cheltuire a bugetului alocat Casei de

Comert Unirea SA".
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